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Op 23 juni 2021 zijn bij de raadsgriffie vragen binnen gekomen van de heer Arjan Brouwer van de 
fractie Democratisch Platform Enschede gericht aan de voorzitter van de Raad op grond van ex artikel 
35 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen en andere werkzaamheden van de Raad. Het 
college van Burgemeester en Wethouders beantwoordt de vragen als volgt.
Betreffende beantwoording schriftelijke vragen van de heer Arjan Brouwer (Democratisch Platform 
Enschede) inzake bedrijven “pesten” met bestuurlijke boetes.

Inleiding van dhr. Brouwer
Heeft het college de krant van vandaag gelezen (TCT 23-06-2021) Daar hebben wij het artikel 
gelezen waar onze haren recht op van gaat staan! Nu blijkt waar Democratisch al een beetje bang 
voor was bij invoering van de Bestuurlijke boete er gehandhaafd gaat worden op zaken die het werken 
voor bouwondernemers ondoenlijke maakt.

Zoals in het artikel te lezen staat zeggen de bouwbedrijven ook dat regels er natuurlijk moeten zijn, 
maar als je onderhanden werk hebt en hier tegen een probleem oploopt die niet voorzien is en je toch 
moet oplossen, dan moet de klus geklaard worden. Enschede sneeuwt onder in regelgeving waardoor 
ondernemers zich nog wel achter hun oor gaan krabben of ze überhaupt in Enschede een klus 
aanpakken, om nog maar niet te spreken van de absurde hoge boete.

Reactie College
Voordat we de bestuurlijke boete hadden werd ook tegen het thema uit het artikel van de Tubantia 
(het plaatsen van voorwerpen in de publieke ruimte) opgetreden, echter dit ging toen via de 
bestuurlijke strafbeschikking waarbij de boete via het CJIB verliep. Ook toen moest een ondernemer 
een ontheffing hebben. Werkzaamheden in de binnenstad mogen niet ten kosten gaan van de 
bereikbaarheid en veiligheid. Met de ontheffing willen we voorkomen dat bezoekers in onveilige 
situaties terecht komen, onder hoogwerkers, liften of ander materieel hun weg moeten vinden of dat 
hulpdiensten plekken niet of lastig ter plaatse kunnen komen. Of en hoe we de werkwerkwijze verder 
kunnen optimaliseren zal onderzocht worden.

1. Hoe denkt de gemeente Enschede de bouwondernemers tegemoet te komen, als deze tegen dit 
soort werkzaamheden oplopen die extra inzet van materieel nodig hebben?

Antwoord
Wij zijn van mening dat de bouwondernemers in de huidige werkwijze tegemoet gekomen worden bij 
spoedklussen en incidenten. Namelijk: bij spoed (overmacht) kan er contact opgenomen worden met 
het Klant Contact Centrum van gemeente Enschede. Het KCC overlegt met handhaving zodat deze 
op de hoogte is van de spoedklus. Na contact met het KCC kan de klus uitgevoerd worden. Onder 
spoed verstaan wij het volgende: incidenten waardoor de veiligheid in het gedrang komt, hierbij maakt 
de ondernemer aannemelijk dat de klus niet uitgesteld kan worden. Klussen die gepland kunnen 
worden vallen niet onder spoed. 

De vraag die gesteld is door de ondernemers is voor ons aanleiding om onze procedure nogmaals te 
bekijken en te optimaliseren daar waar het kan. Zie hiervoor antwoord 2. 

2. Is het college bereid om een extra (digitaal)loket inrichten om deze ondernemers een verkorte 
procedure te laten doorlopen om toch de werkzaamheden gereed te krijgen?

Antwoord
Voorop staat de veiligheid en bereikbaarheid van ondernemers, bewoners en bezoekers van onze 
stad. Daarom dient een ontheffing aangevraagd te worden wanneer een ondernemer voornemens is 
een voorwerp in de publieke ruimte te plaatsen, in de regel neemt de procedure 1 tot 3 weken in 
beslag. Bij het merendeel van de situaties is deze procedure geen probleem, het gaat hierbij veelal 
om geplande werkzaamheden.

Voor werkzaamheden waarbij de huidige termijn niet toereikend is onderzoekt het college de 
mogelijkheid om een versnelde procedure tegen een hoger tarief aan te bieden (zoals dit ook bij een 



spoedaanvraag voor een paspoort wordt gedaan). Daarnaast wordt onderzocht of algemene regels 
kunnen worden opgesteld voor de minst risicovolle activiteiten immers algemene regels leveren geen 
administratieve lasten op waardoor er geen leges in rekening hoeven worden gebracht.

3. Welke maatregelen heeft de gemeente Enschede genomen om ondernemers die in de binnenstad 
aan het werk zijn op de hoogte te brengen van de Bestuurlijke boete? Denk hierbij aan een het actief 
waarschuwen door een hand-out(flyer) uit te delen ipv gelijk over gaan tot boete.

Antwoord
Voor de bestuurlijke boete in het algemeen is veel aandacht in de media. Er is geen specifieke 
overtreding uitgelicht omdat de bestuurlijke boete op bijna alle APV overtredingen van toepassing is.
Voor de invoering van de bestuurlijke boete was een ontheffing voor dergelijke werkzaamheden al 
verplicht. Ook werd er gehandhaafd op het plaatsen van voorwerpen in de openbare ruimte zonder 
ontheffing. Onze BOA’s voeren ook eerst een gesprek met de ondernemer wanneer zij een 
overtreding constateren. 

De werkwijze voor ondernemers omtrent het aanvragen van een ontheffing is met de invoering van de 
bestuurlijke boete onveranderd gebleven. Ook is de invoering van de bestuurlijke boete meerdere 
malen onder aandacht geweest in de media (Twentsche Courant Tubantia, 1 Twente, RTVOost). 
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